

## Protokoll fra

# ORDINÆRT MØTE I SPEIDERTINGET

Trondheim 5. - 7. november 2004

Møteledere var Ellinor Kittilsen og Svein Roald Hansen.

## 1. KONSTITUERING

### 1.1. Godkjenning av representantene.

101 stemmeberettigede var tilstede ved åpningen.

108 stemmeberettigede var tilstede fra lørdag morgen.

102 stemmeberettigede var tilstede fra søndag morgen.

#### **Speiderstyret innstilte:**

Alle representanter innmeldt i henhold til § 2-5-1 i NSF's lover godkjennes.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 1: Liste over godkjente representanter

### 1.2. Valg av tellekorps:

#### **Speiderstyret innstilte:**

Fredag og lørdag:

Eli Godeseth, Berit Evjan, Stian Berntsen, Geir Olsen, Elise Nordskag, Anne Kristin Fegth, Frank Mathisen (ikke sak 9.5), Hans Eide og Sæde Rotås

Søndag:

Eli Godeseth, Berit Evjan, Geir Olsen, Elise Nordskag, Anne Kristin Fegth, Frank Mathisen, Hans Eide, Svein Harald Gunnes, Sæde Rotås

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

### 1.3. Valg av referenter:

#### **Speiderstyret innstilte:**

- Anne Lise Buffon fra Forbundskontoret

- Brede Udahl fra Forbundskontoret

- Sveinung Eiksund fra Sør-Trøndelag krets

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

#### 1.4. Forretningsorden:

Følgende hadde ordet:

Arne Nørstebø Laache la fram forslag som senere ble trukket på bakgrunn av forslag fra generalsekretær Tore Torstad som foreslo at det føres eget referat med sammendrag fra diskusjonene som vedlegges protokollen.

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget godkjennes.

**Vedtak:**       a) Forretningsorden godkjennes.  
                  b) Som tillegg til protokoll føres et referat med sammendrag fra diskusjonene på møtet i Speidertinget.

Vedlegg 2: Forretningsorden for speidertinget 2004

Vedlegg 3: Referat med sammendrag fra diskusjonen.

#### 1.5. Godkjenning av innkalling og saksliste

#### **Speiderstyret innstilte:**

Innkalling og saksliste godkjennes.

**Vedtak:**       **Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

#### 1.6. Valg av to representanter til å undertegne protokollen:

#### **Speiderstyret innstilte:**

Tore Arnesen, Vestoppland krets og Lilly Katrine Schnitler, Sør-Trøndelag krets

**Vedtak:**       **Speiderstyrets innstilling ble enstemmig vedtatt.**

## 2.    **ÅRSMELDING FOR 2002 OG 2003**

Ingrid Nordbø la fram saken på vegne av Speiderstyret. Årsmeldingene ble presentert og debattert under ett og stemt over hver for seg.

Følgende hadde ordet:

Fritjof Harald Strøm, Helgeland, Kåre Lindemann, Nedre Buskerud

#### 2.1.    Årsmelding for 2002.

Forslag fra Kåre Lindemann om tilføyelse i 3.1.8. "Av strategiske grunner fikk ikke KL/KS innsyn i saken".

**Forslaget ble vedtatt mot 13 stemmer.**

#### **Speiderstyret innstilte:**

Årsmelding for 2002 godkjennes.

**Vedtak:** **Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**  
**Innkomne forslag om redaksjonelle endringer innarbeides i årsmeldingen.**

Vedlegg 4: Årsmelding for 2002.

## 2.2. Årsmelding for 2003.

**Speiderstyret innstilte:**  
Årsmelding for 2003 godkjennes.

**Vedtak:** **Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**  
**Innkomne forslag om redaksjonelle endringer innarbeides i årsmeldingen.**

Vedlegg 5: Årsmelding for 2003.

## 3. REGNSKAP FOR 2002 OG 2003

Thom Lauritsen la fram saken på vegne av Speiderstyret. Regnskapene ble presentert og debattert under ett og stemt over hver for seg.

Følgende hadde ordet:  
Peik Næsje, Follo krets, Marit Engdal, Nedre Buskerud krets.

### 3.1. Regnskap for 2002.

**Speiderstyret innstilte:**  
Regnskap for 2002 godkjennes.

**Vedtak:** **Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 6: Regnskap for 2002.

### 3.2. Regnskap for 2003.

**Speiderstyret innstilte:**  
Regnskap for 2003 godkjennes.

**Vedtak:** **Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 7: Regnskap for 2003.

### 3.3. Orientering om regnskap 2002 og 2003 for Speider-Sport A/L og Øvre Vollgate 9 A/S

Daglig leder i selskapene, Jens Døvik, orienterte om det økonomiske resultatet i de aktuelle regnskapsårene.

## 4. STRATEGISK PLAN FOR 2005-2008

Lars Atle Andersen la fram saken på vegne av Speiderstyret.  
Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget.

Vibeke Guldahl refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

Følgende hadde ordet i plenumsdebatten:

Lars Grasmo, Fritjof Harald Strøm, Lars Atle Andersen, Trond Olsen, Kåre Lindemann, Peik Næsje, Hanne Mette Lundberg, Theo Jordahl, Morten Andersen, Kristin Grimstad, Arne Nørstebø Laache, Mari-Marthe Apenæs, Ingjerd Andersen, Arne Alsvik

### **Speiderstyret innstilte:**

Som strategiske satsningsområder for perioden 2005-2008, gjeldende fra 1. januar 2005, vedtas:

- A) Tropp
- B) Friluftsliv/villmarksliv
- C) Samfunnsengasjement
- D) Vekst

Forslag fra Kåre Lindemann, Nedre Buskerud krets:

Nytt punkt D) Vekst: nytt innrykk - lederrekruttering/lederutvikling (Oversendes Speiderstyret)

Vedtak: Forslaget enstemmig vedtatt oversendt Speiderstyret.

Forslag fra Nord-Trøndelag krets:

Kretsen inviterer Speidertinget til å bifalle et fjerde strategisk element slik:  
"Kvalitet i ledertreningen.

Vedtak: Forslaget falt mot 6 stemmer.

Forslag fra Nord-Trøndelag krets:

Kretsen inviterer Speidertinget til å bifalle et fjerde strategisk element slik:  
"Nord-Trøndelag krets ønsker at begrepet "sentrale friluftskurs" blir erstattet av uttrykksformer som verdsetter kretsens friluftressurser, og at NSF sentralt støtter disse i planlegging og gjennomføring av tilbud for NSF's medlemmer over 13 år.

Vedtak: Forslaget enstemmig vedtatt

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling vedtatt mot 4 stemmer.**

## **5. ARBEIDSPLAN FOR 2005 - 2006**

### **5.1. Bakgrunn**

Lars Atle Andersen la fram saken på vegne av Speiderstyret. Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget. Arbeidsmålene (5.2) og sentrale arrangementer (5.3) ble presentert og debattert under ett og stemt over hver for seg.

Vibeke Guldahl refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

Følgende hadde ordet i plenumsdebatten:

Inger Andersen, Annie Eilertsen, Lars Atle Andersen, Lars Grasmø, Carsten H. Pihl

### **5.2. Arbeidsmål for 2005 og 2006**

#### **Speiderstyret innstilte:**

Arbeidsmål for 2005 og 2006 tas til orientering.

Forslag fra Lars Grasmø, Oslospeiderne:

Ta med barn og unge som ikke er speidere med ut på tur.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Forslag fra Ingjerd Andersen, FSK:

Til samfunnsengasjement, punkt 2:

”Gruppene er i sitt lokalmiljø pådrivere for et aktivt friluftsliv”.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Forslag fra Morten Q. Andersen, Romerike krets:

Under vekst:

4. Styrking av ledertrening sentralt og i regionene.

Forslaget ble enstemmig vedtatt.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 8: Arbeidsmål for 2005 og 2006

### **5.3. Sentrale arrangementer for 2005 og 2006**

#### **Speiderstyret innstilte:**

Rammer for forbundets sentrale arrangementer for 2005 og 2006 vedtas.

Forslag fra Anine Eilertsen, Vesterlen:

Under 5.3. punkt B – sentrale arrangementer tilføyes 2005 : 2006 Nasjonal Rover 5-kamp som eget punkt.

Forslaget vedtatt mot 1 stemme

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 9: Rammer for forbundets sentrale arrangementer for 2005 og 2006.

## **6. FORSLAG TIL ENDRINGER I NORGES SPEIDERFORBUNDS LOVER OG RETNINGSLINJER**

### **6.1. Endringer i grunnreglene**

#### **6.1.1 Forslag om endring av Formålsparagrafen**

Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget. Berit Nymoen refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

Følgende hadde ordet i plenumsdebatten:  
Nina Ronnes, Mari-Marthe Apenæs,

#### **Forslag fra Bø studentspeidergruppe.**

Nina Ronnes la fram saken på vegne av forslagstiller Carsten H. Pihl presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 1-5-1

*Norges speiderforbunds mål er å utvikle sine medlemmer til selvstendige og ansvarsbevisste mennesker som kan bidra til å skape en bedre verden.*

*Utviklingen skal skje ved hjelp av speidermetoden.*

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas ikke

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 87 stemmer. 21 stemte mot.**

#### **6.1.2 Forslag om endring av Formålsparagrafen**

Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget. Berit Nymoen refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

#### **Forslag fra 1. Bekkelaget speidergruppe**

Mari-Marthe Apenæs la fram saken på vegne av forslagstiller Carsten H. Pihl presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 1-5-1, bokstav c.

Norges speiderforbunds mål er å utvikle medlemmene til selvstendige og ansvarsbevisste mennesker ved

...  
c) å hjelpe dem til å bli bevisst og utvikle sitt livssyn

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas ikke

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 98 stemmer.  
10 stemte mot.**

### 6.1.3 Forslag om endring av bestemmelse om religiøs forankring

**Forslag fra 1. Bekkelaget speidergruppe**

Mari-Marthe Apenæs la fram saken på vegne av forslagstiller

Carsten H. Pihl presenterte Speiderstyrets innstilling.

Følgende hadde ordet:

Mari-Marthe Apenæs, Carsten H. Pihl, Rolf Øystein Andersen

Endring av § 1-5-2

Speiding er en internasjonal, ideell bevegelse. Arbeidet baseres på *kultur og verdigrunnlag* i det enkelte land. I Norge bygger speiderarbeidet på et kristent *verdigrunnlag*.

Forbundet vil gi medlemmene forståelse for *de verdiene vårt samfunn er bygget på, og for egen og andres tro*, samt gi den enkelte mulighet til å utvikle sitt *livssyn*.

*Dersom alle medlemmene i en gruppe tilhører samme livssynssamfunn, kan speidingen baseres på dette livssynet.*

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas ikke.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 103 stemmer.  
5 stemte mot.**

### 6.1.4 Forslag om endring av Speiderløftet

Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget.

Sveinung Eiksund refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

Følgende hadde ordet i plenumsdebatten:

Erland Sorgendal, Kåre Lindemann,

**Forslag fra 1. Bekkelaget speidergruppe**

Mari-Marthe Apenæs la fram saken på vegne av forslagstiller

Martine Løvold presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 1-7

Medlemmene gir sin tilslutning til forbundets målsetting ved å avlegge speiderløftet, som lyder:

”Jeg lover etter beste evne å *arbeide mot mine idealer*, hjelpe andre og leve etter speiderloven”

eller

”Eg lovar etter beste evne å *arbeide mot mine ideal*, hjelpe andre og leve etter speiderlova”

**Alternativt forslag til ny § 1-7:**

Medlemmene gir sin tilslutning til forbundets målsetting ved å avlegge speiderløftet, som lyder:

”Jeg lover etter beste evne å *være et godt medmenneske*, hjelpe andre og leve etter speiderloven”

eller

”Eg lovar etter beste evne å *vere eit godt medmenneske*, hjelpe andre og leve etter speiderlova”

**Speiderstyrets innstilling:**

Forslaget vedtas ikke

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 106 stemmer.  
2 stemte mot.**

### 6.1.5 Forslag om endring av Speiderløftet

Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget. Sveinung Eiksund refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

**Forslag fra Speiderstyret**

Martine Løvold presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 1-7

Medlemmene gir sin tilslutning til forbundets målsetting ved å avlegge speiderløftet, som lyder:

”Jeg lover etter beste evne å *være åpen for Gud*, hjelpe andre og leve etter speiderloven”.

eller

”Eg lovar etter beste evne å *vere åpen for Gud*, hjelpe andre og leve etter speidarlova”.

**Speiderstyrets innstilling:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 102 stemmer.  
6 stemte mot.**



## **6.2. Endringer av forbundets lover**

### **6.2.1 Endring av gruppetingets møter**

#### **Forslag fra Kløfta 1. speidergruppe**

Bjørn Harald Hamre presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 2-2-2

Gruppetinget skal ha minst *ett møte* i året, og innkalles med minst en ukes varsel av gruppeleder, eller når minst 1/3 av gruppetingets medlemmer krever det.

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas ikke

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 106 stemmer.  
1 stemte mot.**

### **6.2.2 Endring av benevnelsen "gruppetingets årsmøte"**

#### **Forslag fra Kløfta 1. speidergruppe**

Bjørn Harald Hamre presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 2-2-3

§ 2-2-3 endres ved at ordet "årsmøte" slettes. Formuleringen av første linje blir da "Gruppetinget skal i løpet av året behandle" (Tidligere: Gruppetingets årsmøte skal behandle).

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble enstemmig vedtatt.**

### **6.2.3 Forslag om definering av begrepet rover**

Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget.

Hans Eide refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

Følgende hadde ordet i plenumsdebatten:

Kristian Ulvestad, Kåre Lyngdal, Kåre Lindemann, Kristin B. Svendsen, Andreas Eikrem Bjørndalen, Svein Magne Jørgensen, Knut Slettebak, Ingrid Nordbø, Fritjof Harald Strøm

#### **Forslag fra Speiderstyret**

Bjørn Harald Hamre presenterte Speiderstyrets innstilling

Endring av § 2-2-11

I roverlag skal alle ledere velges på medlemsmøte for ett år om gangen. Det innkalles til lagsmøte med minst en ukes varsel av lagleder, eller når minst 1/3 av roverlagets medlemmer

krever det. Roveralder i Norges speiderforbund er begrenset oppad til medlemmer som er 25 år eller yngre ved utgangen av kalenderåret.

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas

**Vedtak:** Forslaget fra Speiderstyret falt. 96 stemmer mot, 6 blanke stemmer og 6 stemmer for.

**6.2.4 Forslag om endring av gruppens representasjon til kretstinget.**

**Forslag fra Romsdal og Nordmøre krets**

Endring av § 2-3-2

**Tillegg til § 2-3-2, 2. ledd**

Gruppenes representanter til kretsting:

Gruppeleder og én valgt representant for hver påbegynt 10.betalende medlem i henhold til siste årsmelding. Det velges også vararepresentanter. Dersom gruppen har valgt gruppeassistent er denne vararepresentant for gruppeleder.

*Minst 1/3 av gruppens representanter skal være speidere eller rovere. Dersom gruppen ikke har slike representanter, mister gruppen disse stemmene.*

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas

**Vedtak:** Forslaget fra Romsdal og Nordmøre krets falt. 108 stemmer mot. 0 stemmer for.

**6.2.5 Alternativt forslag om endring av gruppens representasjon til kretstinget.**

**Forslag fra Romsdal og Nordmøre krets**

Odd Kjetil Sørgaard la fram saken på vegne av forslagstiller Bjørn Harald Hamre presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 2-3-2 (Alternativt forslag gitt at endring i § 2-2-11 ikke går gjennom)

**Tillegg til § 2-3-2, 2. ledd:**

Gruppenes representanter til kretsting:

Gruppeleder og én valgt representant for hver påbegynt 10.betalende medlem i henhold til siste årsmelding. Det velges også vararepresentanter. Dersom gruppen har valgt gruppeassistent er denne vararepresentant for gruppeleder.

*Minst 1/3 av gruppens representanter skal være speidere eller rovere. Med rovere i denne sammenheng menes medlemmer som er 25 år eller yngre ved utgangen av det kalenderåret kretstinget møtes. Dersom gruppen ikke har slike representanter, mister gruppen disse stemmene.*

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas dersom Speiderstyrets forslag til endring av § 2-2-11 faller.

**Vedtak:** Speiderstyrets innstilling ble enstemmig vedtatt.

## **6.2.6 Møte- og talerett på kretstingets møter (Redigering)**

### **Forslag fra Speiderstyret**

Bjørn Harald Hamre presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 2-3-2

Fjerning av overflødig setningsdel, § 2-3-2, 4. ledd, slik at ny ordlyd blir:

*Leder for komiteer oppnevnt av kretsstyret har møte- og talerett på kretstingets møter.*

*Eksisterende tekst som foreslås erstattet:*

Kretsstyrets medlemmer og leder for komiteer oppnevnt av kretsstyret har møte- og talerett på kretstingets møter.

### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble enstemmig vedtatt.**

## **6.2.7 Møte- og talerett på speidertingets møter (Redigering)**

### **Forslag fra Speiderstyret**

Bjørn Harald Hamre presenterte Speiderstyrets innstilling.

Endring av § 2-5-1

Fjerning av overflødig setningsdel, § 2-5-1, 3. ledd, slik at ny ordlyd blir:

*Generalsekretæren og ledere for forbundets hovedkomiteer har møte- og talerett på speidertingets møter.*

*Eksisterende tekst som foreslås erstattet:*

Speiderstyrets medlemmer, generalsekretæren og ledere for forbundets hovedkomiteer har møte- og talerett på speidertingets møter.

### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble enstemmig vedtatt.**

## **6.3. Forslag som fremmes til andre gangs behandling i Speidertinget**

### **6.3.1 Forslag om krav til eventuell oppløsning av NSF**

#### **Forslag fra Speiderstyret**

2.gangs behandling av § 6-1

Behandlet første gang på Speidertinget 2003. Det ble avgitt 1 stemme mot og 104 stemmer for forslaget.

Lars Atle Andersen la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Vedtak om oppløsning av forbundet krever 2/3 flertall ved to på hverandre følgende møter i speidertinget. Det skal avholdes valg av representanter til speidertinget mellom de to på hverandre møtene i speidertinget. I et vedtak om oppløsning skal speidertinget avgjøre hvorledes forbundets samlede verdier skal disponeres etter at alle forpliktelser er dekket.

*Mottatte gavemidler skal disponeres i tråd med forbundets formål.*

*Eksisterende tekst som erstattes av ny:*

Vedtak om oppløsning av forbundet krever 2/3 flertall ved to på hverandre følgende speiderting. I et slikt vedtak må speidertinget også avgjøre hvorledes forbundets samlede verdier skal disponeres etter at alle forpliktelser er dekket.

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Forslaget ble enstemmig vedtatt.**

### **6.3.2 Forslag om krav til endring av grunnregler**

#### **Forslag fra Speiderstyret**

2.gangs behandling av § 7-1

Behandlet første gang på Speidertinget 2003. Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Lars Atle Andersen la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Grunnregler:

For endringer i § 1 (Grunnregler) kreves 2/3 flertall ved to på hverandre følgende møter i speiderting før endringene er gyldige. *Det skal avholdes valg av representanter til speidertinget mellom de to på hverandre følgende møtene i speidertinget.*

*Eksisterende tekst som erstattes av ny:*

Disse lover kan endres av speidertinget med 2/3 flertall.

For endringer i § 1 (Grunnregler), § 17 og § 18 kreves 2/3 flertall ved to på hverandre følgende speiderting før endringene er gyldige.

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Forslaget ble enstemmig vedtatt.**

### **6.3.3 Forslag om krav til endring av lover**

#### **Forslag fra Speiderstyret**

2.gangs behandling av § 7-2

Behandlet første gang på Speidertinget 2003. Forslaget ble enstemmig vedtatt.

Lars Atle Andersen la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Lover:

*For endringer i lovene kreves 2/3 flertall i speidertinget. For endringer i § 6, § 7-1 og § 7-2 kreves 2/3 flertall ved to på hverandre følgende møter i speidertinget før endringene er gyldige. Det skal avholdes valg av representanter til speidertinget mellom de to på hverandre følgende møter i speidertinget.*

*Eksisterende tekst som erstattes av ny:*

Disse lover kan endres av speidertinget med 2/3 flertall.

For endringer i § 1 (Grunnregler), § 17 og § 18 kreves 2/3 flertall ved to på hverandre følgende speiderting før endringene er gyldige.

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Forslaget ble enstemmig vedtatt.**

## 6.4. Endring av retningslinjer

### 6.4.1 Retningslinjer for forbundskontingent

**Forslag fra Speiderstyret**

Merete Bodahl-Johansen la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Følgende hadde ordet:

Roy Slettene, Jonny O. Hansen, Mari-Marthe Apenæs, Ingvild Kylling, Peik Næsje, Arne Alsvik

Endring av punkt 3 i retningslinjer for forbundskontingent – Jfr. lovenes § 5-2-1:

Speidere som begynner siste halvår (juli - desember) betaler 1/2 forbundskontingent for det kalenderår de begynner. 50 % av denne tilfaller gruppen. Familierabatt gjelder ikke for slik kontingent.

Bestemmelsen gjøres gjeldende fra og med 2005.

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas

**Vedtak: Forslaget falt mot 18 stemmer.**

### 6.4.2 Retningslinjer for Lovutvalget

**Forslag fra Speiderstyret**

Thom Lauritsen la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Endring av retningslinjer for Lovutvalget – Jfr. lovenes § 2-5-6:

Ny tekst:

**Jfr. Lovenes § 2-5-4, tredje ledd.**

1. Lovutvalget konstituerer seg selv
2. Lovutvalget skal:
  1. Fremme forslag ovenfor Speiderstyret om ajourføring av forbundets lover og retningslinjer
  2. Foreta lovteknisk vurdering av alle lovforslag
  3. Avgi uttalelser i lovtolkningsspørsmål
  4. Bistå forbundets organisasjonsledd med lovtekniske uttalelser

3. Uttalelser fra Lovutvalget oppbevares i et eget presedensarkiv ved Forbundskontoret.

**Speiderstyrets innstilte:**

Forslaget vedtas

**Vedtak:** Vedtaket ble enstemmig vedtatt.

## **7. BUDSJETT FOR 2005, 2006 OG LANGTIDSBUDSJETT FOR PERIODEN FREM TIL ÅR 2008**

### 7.1. Budsjett

Saken ble behandlet som eget punkt på Påvirkningstorget.

Frank Mathisen refererte i plenum fra diskusjonen på Påvirkningstorget.

Følgende hadde ordet:

Per Johan Ødegaard, Morten Andersen, Peik Næsje, Roy Slettene, Stina Kommedal, Merete Bodahl-Johansen, Karl Erik Onstad, Fritjof Harald Strøm, Invild Kylling, Erland Sorgendal, Anders Eikrem Bjørndalen

Merete Bodahl-Johansen la fram saken på vegne av Speiderstyret. Budsjettene ble presentert og debattert under ett og stemt over hver for seg.

#### **7.1.1 Budsjett for 2005.**

102 stemmeberettigede i salen.

Forslag fra Morten Q. Andersen, Romerike

50.000 flyttes fra Strategiske satsinger til arrangement. Dette gjøres for at Komite speiding skal kunne satse på enkeltarrangement enten ved lavere deltakeravgift eller til å "løfte" et arrangement.

**Forslaget falt. 38 stemmer for. 64 mot.**

Forslag fra Peer-Johan Ødegaard, Salten

Overskudd fra Landsleiren Fri:05 "... overskudd på kr. 600.000 ....."

**Forslaget falt. 30 stemmer for. 72 stemmer mot.**

Forslag fra Therese Nilsen, Vestfold

Det bør settes av midler til markedsføring, målgruppe 13 – 16 og rovere.

**Forslaget falt. 17 stemmer for. 85 mot.**

Forslag fra Kåre Lindemann, Nedre Buskerud: Mulige sponsorinntekter skal allokere til opprustning av NSF's eiendommer utenom Ingelsrud.

**Forslaget vedtatt. 54 for. 48 mot.**

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 10: Budsjett for 2005.

**7.1.2 Budsjett for 2006.**

102 stemmeberettigede i salen.

Forslag fra Morten Q. Andersen, Romerike  
50.000 flyttes fra Strategiske satsinger til arrangement.

**Forslaget falt. 29 stemmer for. 73 mot.**

**Speiderstyret innstilte.**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

Vedlegg 10: Budsjett for 2006.

**7.1.3 Omprioriteringer**

Forslag fra Jonny Hansen, Sørlandet:  
Nytt punkt 2: Overskudd fra Fri:05 ut over kr. 700.000 inngår ikke som en del av budsjetterte rammer.

Forslaget falt. 18 stemmer for. 84 stemmer mot.

**Forslag fra Speiderstyret:**

Speiderstyret gis fullmakt til å foreta omprioriteringer innenfor budsjettets rammer.

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas.

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt:**

**7.2. Langtidsbudsjett for perioden 2007-2008**

**Forslag fra Speiderstyret:**

Langtidsbudsjett for perioden 2007 – 2008 tas til etterretning.

**Speiderstyret innstilte:**

Forslaget tas til etterretning..

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling enstemmig vedtatt.**

## 8 ANDRE FORSLAG

### 8.1. Salg av forbundets eiendom Stornes

#### **Forslag fra Speiderstyret**

Martine Løvold la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Følgende hadde ordet: Lars Flateby, Peik Næsje, Arne Nørstebø Laache, Torodd Seierstad, Kåre Lindemann, Erland Sorgendal, Tore Torstad, Rolf Øystein Andersen, Cato Knudsen, Morten Andersen, Roy Slettene, Martine Løvold

Forslag fra Torodd Seierstad

Speidertinget ønsker at Speiderstyret forsøker å finne samarbeidspartner/løsninger for å sette Stornes i stand. Om dette ikke lar seg gjøre innen på forhånd satt tidsfrist, legges Stornes ut for salg.

**Forslaget ble ikke stemt over.**

Forslag fra Lars Flateby

Inntekter ved salg av Stornes skal øremerkes NSF's eiendommer ex.

Ingelsrud.speidersenter

**Forslaget ble vedtatt med 67 stemmer for, 4 blanke stemmer. 30 mot.**

**Speiderstyret fremmet slikt forslag til vedtak:**

1. Speidertinget gir Speiderstyret fullmakt til å legge forbundets eiendom Stornes ut for salg.
2. Salgsgevinsten nyttes til utvikling av forbundets øvrige eiendommer.

**Vedtak: Pkt. 1: Forslaget ble vedtatt med 61 stemmer. 40 var imot.  
Pkt. 2: Forslaget fra Lars Flateby ble satt opp mot Speiderstyrets pkt. 2 og ble vedtatt med 67 stemmer, 4 blanke og 30 mot.**

### 8.2. Godkjenning av vedtekter for Speidernes fellesorganisasjon

#### **Forslag fra Speiderstyret**

Ingrid Nordbø la fram saken på vegne av Speiderstyret.

Følgende hadde ordet:

Mari-Marthe Apenæs, Kåre Lindemann, Arne Nørstebø Laache, Ingrid Nordbø

**Speiderstyret innstilte:**

Speidertinget godkjenner vedtektene for Speidernes fellesorganisasjon datert 06.05.03.

**Vedtak: Innstillingen ble vedtatt med 100 stemmer. 1 stemme mot.**



### 8.3. Retningslinjer for ledelse av Speidertinget

#### **Forslag fra Nedre Buskerud krets**

Kåre Lindemann la fram saken på vegne av Nedre Buskerud krets.  
Ingrid Nordbø presenterte Speiderstyrets innstilling.

Følgende hadde ordet:

Kåre Lindemann, Morten Svendal Hatlen

#### **Speiderstyret innstilte:**

Forslaget vedtas ikke

**Vedtak: Speiderstyrets innstilling ble vedtatt med 92 stemmer. 8 stemmer mot. 1 blank stemme.**

Subsidiært forslag fra Kåre Lindemann:

Speiderstyret bes om å revidere forretningsorden i henhold til Roberts Rules of Order og fremlegge dette for Speidertinget i 2006.

**Vedtak: Forslaget ble enstemmig vedtatt.**

## 9. VALG

Valgkomiteens leder Iacob Iuell Nordby presenterte alle kandidater og valgkomiteens innstilling.

Det ble holdt skriftlig avstemming på alle valg til Speiderstyret.

### 9.1. Valg av speidersjef for to år

Kandidat var:

- Carsten H. Pihl, Oslo

#### **Valgkomiteen innstilte:**

Carsten H. Pihl

Følgende hadde ordet:

Arnt Øvreness

Carsten H. Pihl fikk 96 stemmer. 12 blanke stemmer.

**Vedtak: Carsten H. Pihl ble valgt som speidersjef for 2 år.**

### 9.2. Valg av visespeidersjef for to år

Kandidater var:

- Merete Bodahl-Johansen, Fredrikstad

- Kristin Grimstad, Trondheim

#### **Valgkomiteen innstilte:**

Kristin Grimstad

Følgende hadde ordet:

Lilly Katrine Schnitler, Karl Erik Onstad, Inger Elise Pedersen, Lars Grasmo

Kandidatene fikk følgende antall stemmer:

- Merete Bodahl-Johansen 37 stemmer
- Kristin Grimstad, Trondheim 70 stemmer

Det var 1 blank stemme.

**Vedtak: Kristin Grimstad ble valgt som visespeidersjef for 2 år.**

### 9.3. Valg av fem medlemmer til Speiderstyret for to år

Kandidater var:

- Lars Atle Andersen, Stavanger
- Merete Bodahl-Johansen, Fredrikstad
- Hanne Birte Hulløen, Skien
- Geir Olsen, Jevnaker
- Anna Røed, Oslo
- Kristoffer Røed, Oslo
- Knut Slettebak, Egersund

**Valgkomiteen innstilte:**

- Lars Atle Andersen
- Merete Bodahl-Johansen
- Hanne Birte Hulløen
- Anna Røed
- Kristoffer Røed

Følgende hadde ordet:

Bjørn Neef, Åse Skagnæs, Arne Alsvik

*Første valgomgang viste følgende resultat:*

- Lars Atle Andersen fikk 106 stemmer
- Merete Bodahl-Johansen fikk 95 stemmer
- Hanne Birte Hulløen fikk 49 stemmer
- Geir Olsen fikk 43 stemmer
- Anna Røed fikk 74 stemmer
- Kristoffer Røed fikk 42 stemmer
- Knut Slettebak fikk 98 stemmer

Lars Atle Andersen, Merete Bodahl-Johansen, Anna Røed og Knut Slettebak fikk mer enn 50% av stemmene og ble valgt i første valgomgang.

*Andre valgomgang viste følgende resultat:*

- Hanne Birte Hulløen fikk 40 stemmer
  - Geir Olsen fikk 33 stemmer
  - Kristoffer Røed fikk 30 stemmer
- 3 stemmer forkastet

Ingen av kandidatene oppnådde absolutt flertall. Kandidaten med lavest stemmetall ble ikke med på tredje stemmeomgang.

*Tredje valgongang viste følgende resultat:*

- Hanne Birte Hulløen fikk 61 stemmer
- Geir Olsen fikk 46 stemmer
- Det var 1 blank stemme

**Vedtak:** **Lars Atle Andersen, Merete Bodahl-Johansen, Knut Slettebak, Anna Røed og Hanne Birte Hulløen ble valgt som medlemmer av Speiderstyret for 2 år.**

9.4. Valg av ett medlem til lovutvalget for seks år

Kandidat var:

- Jonny Berg, Tromsø

**Valgkomiteen innstilte:**

Jonny Berg

**Vedtak:** **Jonny Berg ble enstemmig valgt som medlem av lovutvalget for 6 år.**

9.5. Valg av fire representanter for to år til representantskapet i Speidernes fellesorganisasjon

Det ble holdt skriftlig valg.

Kandidater var:

- Svein Otto Aure, Sykkylven
- Christen Larsen, Bergen
- Ingrid Nordbø, Sandnes
- Frank Mathisen, Oslo
- Karin Thompson, Oslo

Følgende hadde ordet:

Gry Walderhaug Grimsrud

**Valgkomiteen innstilte:**

- Svein Otto Aure
- Ingrid Nordbø
- Frank Mathisen
- Karin Thompson

- Svein Otto Aure fikk 93 stemmer
- Christen Larsen fikk 55 stemmer
- Ingrid Nordbø fikk 101 stemmer
- Frank Mathisen fikk 91 stemmer
- Karin Thompson fikk 81 stemmer

**Vedtak:** **Ingrid Nordbø, Svein Otto Aure, Frank Mathisen og Karin Thompson velges som representanter til representantskapet i Speidernes fellesorganisasjon for 2 år.**

## 9.6. Valg av to ordstyrere for Speidertinget 2006

### **Speiderstyret innstilte:**

- Martine Løvold, Oslo
- Morten Günther, Fredrikstad

**Vedtak:**       **Martine Løvold og Morten Günther ble valgt med akklamasjon.**

## 9.7 Valg av fem medlemmer til valgkomité for Speidertinget 2006

### **Speiderstyret innstilte:**

- Tor Corneliussen, Bergen
- Håvard Djupvik, Oslo
- Ingrid Nordbø, Sandnes
- Inger Elise Pedersen, Kristiansand
- Gry Walderhaug Grimsrud, Haslum

Følgende hadde ordet:

Peik Næsje, Karen Gullesen

**Vedtak:**       **Tor Corneliussen, Håvard Djupvik, Ingrid Nordbø, Inger Elise Pedersen og Gry Walderhaug Grimsrud ble valgt med akklamasjon.**

## 9.8. Valg av revisor for 2 år

Følgende hadde ordet: Kåre Lindemann

### **Speiderstyret innstilte:**

Statsautorisert revisor Norunn Byrkjeland, BDO REVICO Oslo DA

**Vedtak:**       **Norunn Byrkjeland, BDO REVICO Oslo DA ble valgt med akklamasjon.**

## 9.9. Valg av representant til Speider-Sport ALs generalforsamling 2005 og 2006

### **Speiderstyret innstilte:**

Speidersjefen.

Speiderstyret har fullmakt til å peke ut en personlig vararepresentant hvis speidersjefen får forfall.

**Vedtak:**       **Speiderstyrets innstilling ble enstemmig vedtatt.**

## 10. ÅPENT FORUM

Her kunne tingets representanter ta opp ting de var opptatt av eller fremme henstillinger til Speiderstyret.

## 10.1. Henstillinger

Det var 98 delegater til stede i salen under behandling av punkt 10.1.

Følgende hadde ordet:

Nina Rones, Lars Flateby, Arne Nørstebø Laache, Arne Løberg, Trond Olsen, Per Johan Ødegaard, Hilde Kleven, Morten Günther, Carsten H. Pihl, Tore Torstad

Følgende henstillinger ble fremmet og stemt over:

### 10.1.1 Henstilling fra Roverforum:

Roverforum henstiller Speiderstyret om å se på lovparagraf 2-5-3 og utrede muligheten for større fleksibilitet for Speider og Roverforum, slik at de også kan komme med lovforslag.

98 stemmer for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

### 10.1.2 Henstilling fra Roverforum (til sak 6.2.3)

Ny formulering: I roverlag skal alle ledere velges på medlemsmøte for ett år om gangen. Det innkalles til lagsmøte med minst én ukes varsel av lagleder, eller når minst 1/3-del av roverlagets medlemmer krever det. Rovernes stemmerettsalder i Norges speiderforbund begrenses oppad til medlemmer som er 25 år eller yngre ved utgangen av kalenderåret. Rovere over stemmerettsalder er fullverdige medlemmer av roverlaget med talerett.

98 stemmer for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

### 10.1.3 Henstilling fra Roverforum:

Vi henstiller Speiderstyret om å se på endringene av retningslinjene for Roverforum som Roverforum 2004 anbefalte. Vi viser til protokollen for Roverforum 2004, punkt 16.

98 stemmer for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

### 10.1.4 Henstilling fra Roverforum:

Roverforum henstiller Speiderstyret om å tilby reisestøtte for deltakerne til nasjonal rover 5-kamp fra og med 2005.

98 stemmer for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

#### 10.1.5 Henstilling fra Nina Rones:

Speiderstyret henstilles om å jobbe videre med å forankre speidermetoden i organisasjonen, både i form av formidling og opplæring og kanskje også nedfelling i lovverket.

98 stemmer for.

#### **Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

#### 10.1.6 Henstilling fra Nina Rones:

Speiderstyret henstilles om å jobbe videre med å utforme en bedre formulering av formålsparagrafen:

- en formulering som har et skikkelig formål og som beskriver et mål utenfor den enkelte speiders individuelle personlighetsutvikling.
- en formulering av hva- og hvorfor-delen, eller en del 1, som er enkel nok til at speiderne kan huske å bruke den.
- inkludere enten speidermetoden eller i alle fall patruljesystemet i hvordan-delen, eller en del 2.

93 stemte for. 5 stemte mot.

#### **Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

#### 10.1.7 Henstilling fra Arne Nørstebø Laache

Evalueringen av prosessene fra vedtak om igangsetting til implementering av følgende prosjekter:

- Nytt treningsprogram
- Nytt grunntreningsprogram
- Nytt ledertreningsprogram
- Nytt Trekløver Gilwell treningsprogram

Samt sammenhengen mellom disse revideringene

98 stemmer for.

#### **Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

#### 10.1.8 Henstilling fra Buskerud krets lagt fram av Arne Nørstebø Laache.

Fra kretstinget: Jobbe med strategi for å bli en av organisasjonene som går inn i skolefritidsordningen (SFO) med ledere/arbeid.

89 stemmer for 9 stemmer mot.

#### **Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

#### 10.1.9 Henstilling fra Peer Johan Ødegaard:

I landsleirbudsjettet lages det en post ”Reisestøtte til de nordnorske kretsene”.

78 stemte for. 20 stemte mot.

#### **Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

10.1.10 Henstilling fra Hilde Kleven, Grenland krets.

Henstilling om at det gis ut mer skriftlig materiale, bøker/hefter, i forskjellige emner, evt. håndbøker, eks. hefte med oversikt over aktivitetsmerkene, ikke i stedet for Speiderbasen, men som et godt tillegg.

97 stemte for. 1 stemme mot.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

10.1.11 Henstilling fra Grenland krets:

Grenland krets henstiller Speiderstyret om å ta kontakt med kretsene som viser interesse for Stornes før salg, så kretsene får tilbud om å føre Stornes videre, enten med enkeltpersoner eller samlet krets.

97 stemte for 1 stemte mot.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

10.1.12 Henstilling fra Torodd Seierstad:

Jeg henstiller Speiderstyret til å jobbe aktivt for å finne et alternativ til salg av leirstedet Stornes, for eksempel ved å ta de som har skrevet seg på "innsats-listen" med på råd om hvilke muligheter som finnes.

98 stemte for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

10.1.13 Henstilling fra Torodd Seierstad:

Speidertinget ønsker at Speiderstyret vurderer å flytte Forbundskontoret til ny, mer formålstjenlig adresse, hovedsakelig med bakgrunn i bygningens driftsutgifter og behovet for investeringer de kommende år.

98 stemte for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

10.1.14 Henstilling fra Fredrikstad krets:

Henstilling om å ta initiativ til opprettelse av en utleiebank på internett, der sentrale, regionale og lokale eiendommer, leirområder, båter og lignende kan markedsføres for utleie.

98 stemte for.

**Vedtak: Henstillingen oversendes Speiderstyret**

## **11. ORIENTERINGER**

På Speidertinget var det orienteringer om:

- Saker fra Speiderforum 2004 v/Andreas Øvstebø og Ingeborg Sauge Torpe.
- Saker fra Roverforum 2004 v/Andreas Eikrem Bjørndalen og Kristin B. Svendsen.
- Landsleiren fri:05 ved Tor Corneliussen.
- Status i arbeidet med medlemsvekst v/Bjørn Harald Hamre.
- Status i Norges speiderforbund pr. dato ved Tore Torstad.
- Eget mentorprogram for unge kvinnelige ledere v/Martine Løvold

Speidersjef Carsten Henrik Pihl holdt tale til Speidertinget.

### **UTDELING AV SØLVULVEN**

Sølvulven, Norges speiderforbunds høyeste hederstegn, ble delt ut til:

- Berit Eggset Nymoen
- Hanne Mette Lundberg
- Harald B. Pettersen
- Tore Torstad

### **TIL SPEIDERTINGET BLE DET GITT HILSENER FRA:**

- Landssjef Tor Marius Dahl i Norges KFUK-KFUM-Speidere
- Landsgildemester Harald Pettersen i St. Georgs gildene
- Mpho Seetane fra Lesotho Girl Guide Association
- Styreleder Øystein Dahle i FRIFO holdt et friluftspolitisk foredrag
- Hilsen fra miljøvernminister Knut Arild Hareide ble fremført av generalsekretær Tore Torstad
- Fylkesmannen i Sør-Trøndelag Brit Skjelbred

### **SPEIDERTINGETS ÅPNING**

Speidere fra Sør-Trøndelag krets deltok.

Kommunikasjonsdirektør Petter Nome, Flyktningerådet, holdt åpningsforedrag.

### **SPEIDERTINGETS AVSLUTNING:**

Speidersjef Carsten H. Phil holdt appell før speiderbønn og valgspåk.



Møteledere:

**Svein Roald Hansen**

**Ellinor Kittilsen**

Referenter:

**Brede Udahl**

**Anne Lise Buffon**

**Sveinung Eiksund**

Valgt av Speidertinget til å undertegne protokollen:

**Tore Arnesen**

**Lilly Katrine Schnitler**